
Od kilku lat w naszej szkole jest organizowana tzw. Biała Szkoła, czyli zimowe wyjazdy 

w góry. Cieszy się ona wśród uczniów dużym zainteresowaniem. Dlatego 

zdecydowaliśmy się przeprowadzić wywiad z jej organizatorami. 

Rozmowę z Panią Anetą Kozak i Panią Sabiną Poświatowską na temat organizacji 

wyjazdów naszych uczniów na Białą Szkołę przeprowadził członek szkolnego Koła 

Młodego Dziennikarza. 

Skąd wziął się pomysł organizowania dla naszych uczniów wyjazdów na Białą Szkołę? 

Pomimo że mieszkamy na nizinach, pojawiła się w nas chęć zaszczepienia w dzieciach pasji 

do sportów zimowych. Chciałyśmy też zainspirować uczniów naszymi zainteresowaniami, 

np. jazdą na nartach i desce snowboardowej. Obecnie klimat się ociepla, dlatego jedyną 

szansą na śnieg i uprawianie sportów zimowych jest wyjazd w polskie góry. 

Kiedy odbył się pierwszy taki wyjazd? Jak wyglądała jego organizacja? 

Pierwszy wyjazd na Białą Szkołę odbył się w lutym 2016 roku , a przygotowania do niego 

rozpoczęły się rok wcześniej. Na początku sprawdziłyśmy, ilu uczniów interesuje się sportami 

zimowymi i jak duże byłoby zainteresowanie takimi wyjazdami. Okazało się, że jest wielu 

chętnych. W pierwszej edycji wzięło udział 23 uczniów naszej szkoły. Na początku 

zapoznałyśmy się z przepisami dotyczącymi organizacji takich wycieczek. Następnie 

rozpoczęłyśmy poszukiwania sprawdzonej bazy noclegowej z dobrą lokalizacją i punktem 

żywieniowym. Znalazłyśmy fantastyczne miejsce, które spełniało nasze oczekiwania. Do 

stoku narciarskiego można było dojść pieszo w 3 minuty. Co roku grupa chętnych 

powiększała się, obecnie jest ich dwukrotnie więcej. W tym roku, z powodu wyjątkowo 

dużego zainteresowania, nie wszyscy uczniowie mogli skorzystać z pobytu na Białej Szkole. 

Dla części z nich zabrakło miejsc. Wśród wyjeżdżających są tacy, którzy nie opuścili żadnego 

wyjazdu. 

Jaki jest cel wyjazdów uczniów na Białą Szkołę? 

Najważniejszym celem wyjazdu jest nauka sportów zimowych, szczególnie jazdy na nartach 

oraz pokazanie ich korzyści zdrowotnych. Chciałyśmy również uwrażliwić uczniów na 

wpływ rekreacji i turystyki na stan środowiska. Naszym celem było także kształtowanie 

umiejętności współdziałania w grupie rówieśniczej (dyscyplina sportowca), rozwijanie 

aktywności ruchowej poprzez wdrażanie do czynnego działania na rzecz własnego zdrowia 

oraz zapoznanie dzieci z bogactwem świata zwierzęcego i roślinnego Tatr. 

Jak wygląda przykładowy harmonogram dnia pobytu ucznia na Białej Szkole? 

Jeśli chodzi o harmonogram dnia, to czas wszystkich zaplanowanych aktywności jest ściśle 

przestrzegany. Jedynej zmianie mogą podlegać wydarzenia uzależnione od warunków 

pogodowych. Plan dnia jest następujący: 

7
.00

 – pobudka 

8
00

 – 8
30

 – śniadanie 

9
30

 – 13
30

 – zajęcia na stoku narciarskim 



14
00

 – 14
30 

– obiad 

14
30

 – 15
00

 – cisza poobiednia 

15
30

 – 18
30

 – zajęcia programowe, wycieczka, termy 

19
00

 – 19
30 – 

kolacja 

20
00

 – 21
00

 – zajęcia wieczorne, rozgrywki sportowe i umysłowe 

21
00

 – 22
00

 – wieczorna toaleta, przygotowanie do snu 

22
00

 – 6
00

 – cisza nocna 

Każdy wyjazd kończy się uroczystym podsumowaniem, wręczeniem dyplomów i częścią 

artystyczną - niespodzianka naszych dzieciaków. W ramach promocji szkoły po każdym 

wyjeździe powstaje film zmontowany przez Panią Sabinę Poświatowską. Zostaje on 

opublikowany na YouTube. Każdego roku na stronie szkoły oraz na FB pojawia się relacja z 

wyjazdu. Również na FB na bieżąco są publikowane zdjęcia z Białej Szkoły. W ramach 

organizacji wyjazdu podjęłyśmy współpracę z rodzimymi instruktorami z Podhala (jeden z 

nich jest także ratownikiem medycznym). Dzięki pobytowi na Białej Szkole dzieci mają 

możliwość poznania języka podhalańskiego. 

Z czym się Paniom kojarzy Biała Szkoła? 

Pobyt na Białej Szkole to dla wszystkich tydzień wytężonej pracy. Mimo to uczniowie 

wracają z gór zdrowsi, uśmiechnięci i zahartowani. Biała Szkoła kojarzy nam się ze śniegiem, 

aktywnością fizyczną, oscypkami i piątkowymi naleśnikami z cukrem pudrem i polewą 

czekoladową. Dla nauczycieli jest to ciężka, lecz satysfakcjonująca praca. Wierzymy, że 

warto zaszczepiać w uczniach pasję do sportów zimowych i patrzeć jak robią postępy. Jest to 

okazja do poznania podopiecznych w niecodziennych sytuacjach, integracji oraz 

kształtowania ich samodzielności i odpowiedzialności za własne postępowanie. Efekt 

końcowy to wynik pracy nie tylko nauczycieli, ale wszystkich osób zaangażowanych w 

organizację. 

Czy przypominają sobie Panie jakąś zabawną sytuację, która miała miejsce w czasie 

pobytu na Białej Szkole? Czy mogłyby Panie nam o tym opowiedzieć? 

Podczas wyjazdów zdarza się wiele humorystycznych sytuacji. Trudno byłoby je wszystkie 

opowiedzieć. Takie, które zapadły nam najbardziej w pamięci to szukanie kasku przez 

jednego z uczniów, który to kask miał na głowie. Kolejna sytuacja - jeden z uczestników tak 

się zagapił, że nie zauważył, iż śnieg się skończył. Rozpędzony uczeń nagle zatrzymał się w 

błocie :) Na szczęście błoto było miękkie, a ubrania da się uprać. 

W imieniu członków Koła Młodego Dziennikarza oraz uczestników Białej Szkoły 

chciałbym podziękować nauczycielom za organizowanie wyjazdów w góry. Wiem, że 

zaangażowanie i determinacja opiekunów są godne podziwu i wielkiego uznania.  

Liczymy na to, że w następnych latach takie wyjazdy będą kontynuowane. Bardzo 

dziękujemy Paniom za udzielenie odpowiedzi na nasze pytania. 

Wywiad  przygotowali  członkowie szkolnego Koła Młodego Dziennikarza. 


